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Den 19. november 2018 

 

Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg 

Christiansborg 

1240 København K 

 
 

Miljø- og fødevareministerens besvarelse af spørgsmål nr. 148, stillet den 20. november 2018 på vegne 

af Miljø- og Fødevareudvalget. 

Spørgsmål  nr. 148 

”Vil ministeren kommentere henvendelsen af 24/10 -18 fra Bry ggeriforening, Dansk Industri og DI 
Fødevarer om kommissionens direktivforslag om reduktion af v isse plastprodukters  miljøpåvirkning, 
jf. MOF alm. del - bilag 90?” 

Svar 

Regeringen bakker op om direktivforslaget om reduktion af v isse plastprodukters miljøpåvirkning og 

arbejder i forbindelse med forhandlingerne for det grundlæggende princip, at medlemsstaterne bør 

overlades frihed til at vælge, hvordan et EU-direktivs mål bedst opnås i de enkelte medlemslande.   

Regeringen arbejder for, at målet om, at plastiklåg fra drikkevareemballager ikke ender i naturen, kan 

opfy ldes via effektive pant- og retursystemer. I Danmark indsamler v i langt størstedelen af disse 

plastiklåg v ia pant- og retursystemet og den øvrige affaldsindsamling. Desuden vurderes det usikkert, 

om direktivets krav om fastgørelse for plastlåg på mælke- og juicekartoner er hensigtsmæssigt, da 

lågene på disse emballager skal adskilles fra kartonen for at kunne genanvendes.  
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